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KFKS 2013/267-251 

Utvecklande av överklagan, verksamhetsområde och 
tillhandahållande av allmänna vattentjänster i Dalvägen -
G ustavsvi ksväge n 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till utvecklande av överklagan av länsstyrelsens beslut om 

bestämmande av verksamhetsområde och tillhandahållande av allmänna vattentjänster i 

Dalvägen - Gustavsviksvägen. 

Kommunstyrelsen uppdrar åt kommunjuristerna Camilla Carlen och Jonas Finnsson, eller 

den som endera av dem sätter i sitt ställer, att föra kommunens talan i domstol i mål om 

överklagande av länsstyrelsens beslut. 

Beslutet justeras omedelbart. 

Ärendet 
Länsstyrelsen har i ett beslut förelagt Nacka kommun att för området som omfattas av 

förslag till detaljplan Dalvägen - Gustavsviksvägen, senast den 31 december 2022 
bestämma verksamhetsområde samt tillgodose behovet av allmänna dricksvatten- och 

spillvattentjänster genom en allmän anläggning. Kommunen har på grund av domstolens 

tidsfrister sedan tidigare överklagat länsstyrelsens beslut och ska nu utveckla sin talan. 

I utvecklande av talan yrkar kommunen att mark- och miljödomstolen ska ändra 

länsstyrelsens beslut på så sätt att tidsfristen för bestämmande av verksamhetsområde samt 

tillgodoseendet av detta behov genom en allmän anläggning knyts till den tidpunkt då 

kommunen kan få tillträde till den mark som behövs för att bygga ut vatten- och 

spillvattenledningarna i allmän platsmark. Fyra år har bedömts som rimlig utbyggnadstid. 

Andra och tredjehandsyrkanden har också formulerats. 

Kommunen motsätter sig inte att verksamhetsområde ska bestämmas eller att utbyggnad av 

kommunalt vatten och spillvatten ska ske i området. Däremot invänder kommunen mot 

den av länsstyrelsen angivna tidpunkten den 31 december 2022. För kommunens del är det 

angeläget att följa egen planering för utbyggnad i syfte att få till stånd en effektiv utbyggnad 

ur tekniskt, ekonomiskt, juridiskt och praktiskt perspektiv. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 april 2019 § 65 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka den 9 april 2019 

Bilaga 1 Förslag till utvecklande av överklagande, inklusive bilagor 

Bilaga 2 Överklagande 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 april 2019 § 65 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen antar förslag till utvecklande av överklagan av länsstyrelsens beslut om 

bestämmande av verksamhetsområde och tillhandahållande av allmänna vattentjänster i 

Dalvägen - Gustavsviksvägen 

Kommunstyrelsen uppdrar åt kommunjuristerna Camilla Carlen och Jonas Finnsson, eller 
den som endera av dem sätter i sitt ställer, att föra kommunens talan i domstol i mål om 

överklagande av länsstyrelsens beslut. 

Beslutet justeras omedelbart. 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade avslag på förslaget från exploateringsenheten Nacka och 

yrkade istället att länsstyrelsens förslag till beslut ska beviljas eftersom detta ärende endast 

är ett miljö- och vattenärende, i enlighet med gällande lagstiftning. 

Bes I utsgång 
Med avslag på Mikael Carlssons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 

stadsutvecklingsutskottets förslag. 

Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

"Nackalistan yrkar på följande yttrande och skrivelse och på avslag på tjänstehandlingens 

förslag angående överklagandet av länsstyrelsens beslut om tillhandahållande av allmänna 

vattentjänster i Dalvägen - Gustavsviksvägen. Istället yrkar Nackalistan på att 

länsstyrelsens förslag till beslut ska beviljas eftersom detta ärende endast är ett miljö- och 

vattenärende, i enlighet med gällande lagstiftning. Miljöfrågan i ärendet är det som 

länsstyrelsen helt riktigt uppehåller sig vid eftersom det enligt lagen inte gäller andra 

ovidkommande faktorer som detaljplaneläggning mm. I förslaget till överklagan anförs i 

tjänstehandlingen att tidsaspekten är för kort. Redan för 8 år sedan så överklagade en 

fastighetsägare till länsstyrelsen ett krav från kommunen att med kort tidsintervall ordna en 

förbättrad reningsanordning av VA-utsläpp. Då anfördes det från kommunen att man 

inom en snar framtid skulle ordna hela områdets VA-situation. Detta har inte blivit 
Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdcagsbes~ 
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verklighet. Från initierat håll inom området meddelas att redan på 60-talet så meddelade 

kommunen att man skulle ordna med kommunalt vatten/VA. Av det inte har blivit något 

av detta heller vet många av de boende som under många år har hört och fått liknande 

tidsinformation. 

I dagens läge så vill kommunen fortsätta att försämra den redan mycket kraftigt förorende 

Baggensfjärden i ytterligare 5 - 6 år, om inte längre, eftersom en detaljplan kan ta mycket 

längre tid än så. Det strider mot kommunens miljöpolicy, mot Sveriges och Nackas antagna 

klimatmål om vatten. Ar 2027 ska vatten i hav och sjöar i Nacka åtminstone inte ha ett 

sämre läge än idag. Med ytterligare utsläpp av egna Va-anläggningar så försämras 

Baggensfjärden vatten och status ytterligare trots att man från styrande politiskt håll har 

vetat om problemet i åtskilliga år och haft en lång tid på sig att åtgärda det. Alla anförda 

övriga sakskäl hör inte ihop med vattenlagen och borde ha kunnat förutses och hanterats 

på ett bättre sätt än att ytterligare ännu en gång komma och tigga om ca 6 - 10 års mer 

utsläpp av ej otillräckligt renat vatten i Baggensfjärden. 

Kunskapen om Baggensfjärdens alltmer förorenade vatten och brunnars påverkan på detta 

är inget nytt utan - GAMMAL KUNSKAP SOM BORDE HA HANTERATS FÖR 

LÄNGE SEDAN. 

Kunskapen om vattenlagen och dess särskiljande från andra faktorer som detaljplaner och 

övrig exploatering är - GAMMAL KUKNSKAP SOM FINNS OCH BORDE HA 

HANTERATS FÖR LÄNGE SEDAN. 

Det är inget annat än en skandal om detta får fortsätta i stid mot miljöhänsyn och mot 

invånarnas berättigade intresse av fullgoda VA-anläggningar genom att bevilja ytterligare 

utsträckt tid före reningsåtgärd. " 

Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson M och Helena Westerling (S) lät anteckna följande för sina respektive 

kommunstyrelsegrupper. 

I protokollsanteckningen instämde Sidney Holm (MP) för Miljöpartiets 

kommunstyrelsegrupp. 

"Vi ser att grunden för överklagandet till Mark och miljödomstolen är viktiga aspekter att 

ta med i tidsplaneringen för genomförandet av förnyelseplaneringen i sydöstra Boo med 

vatten-avlopp och vägar. Vi ser att det samordningsbehov, tekniska, juridiska och 

ekonomiska förutsättningar som finns är viktigt att lösa så genomförandet av vägarna och 

va anläggningarna blir korrekt utfört och med rimlig ekonomi. Med det sagt vill vi också 

understryka vikten av att processen går så fort som möjligt med tanke på alla boendes 

grundläggande behov av rent vatten." 

\ 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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KFKS 2015/101-251 

Utvecklande av överklagan, verksamhetsområde och 
tillhandahållande av allmänna vattentjänster i 
Mjölkudden - Gustavsviks gård 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till utvecklande av överklagan av länsstyrelsens beslut om 

bestämmande av verksamhetsområde och tillhandahållande av allmänna vattentjänster i 

Mjölkudden - Gustavsviksgård, med undantag för Bergholmen. 

Kommunstyrelsen uppdrar åt kommunjuristerna Camilla Carlen och Jonas Finnsson, eller 

den som endera av dem sätter i sitt ställer, att föra kommunens talan i domstol i mål om 

överklagande av länsstyrelsens beslut. 

Beslutet justeras omedelbart. 

Ärendet 
Länsstyrelsen har i ett beslut förelagt Nacka kommun att för området som omfattas av 

förslag till detaljplan Mjölkudden - Gustavsviks gård, med undantag för Bergholmen, 

senast den 31 december 2022 bestämma verksamhetsområde samt tillgodose behovet av 

allmänna dricksvatten- och spillvattentjänster genom en allmän anläggning. Kommunen har 

på grund av domstolens tidsfrister sedan tidigare överklagat länsstyrelsens beslut och ska 
nu utveckla sin talan. 

I utvecklande av talan yrkar kommunen att mark- och miljödomstolen ska ändra 

länsstyrelsens beslut på så sätt att tidsfristen för bestämmande av verksamhetsområde samt 

tillgodoseendet av detta behov genom en allmän anläggning knyts till den tidpunkt då 

kommunen kan få tillträde till den mark som behövs för att bygga ut vatten- och 

spillvattenledningarna i allmän platsmark. Fyra år har bedömts som rimlig utbyggnadstid. 

Andra och tredjehandsyrkanden har också formulerats. 

Kommunen motsätter sig inte att verksamhetsområde ska bestämmas eller att utbyggnad av 

kommunalt vatten och spillvatten ska ske i området. Däremot invänder kommunen mot 

den av länsstyrelsen angivna tidpunkten den 31 december 2022, eftersom kommunen inte 

anser att den är tekniskt, praktiskt, juridiskt eller ekonomiskt genomförbar. 

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utd ragsbestyrl<aa~ 
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Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 april 2019 § 66 

Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka den 9 april 2019 

Bilaga 1 Förslag till utvecklande av överklagande, inklusive bilagor 

Bilaga 2 Överklagande 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 april 2019 § 66 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen antar förslag till utvecklande av överklagan av länsstyrelsens beslut om 

bestämmande av verksamhetsområde och tillhandahållande av allmänna vattentjänster i 

Mjölkudden - Gustavsviksgård, med undantag för Bergholmen. 

Kommunstyrelsen uppdrar åt kommunjuristerna Camilla Carlen och Jonas Finnsson, eller 

den som endera av dem sätter i sitt ställer, att föra kommunens talan i domstol i mål om 

överklagande av länsstyrelsens beslut. 

Beslutet justeras omedelbart. 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade avslag på förslaget från exploateringsenheten Nacka och 

yrkade istället att länsstyrelsens förslag till beslut ska beviljas eftersom detta ärende endast 

är ett miljö- och vattenärende, i enlighet med gällande lagstiftning. 

Beslutsgång 
Med avslag på Mikael Carlssons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 

stadsutvecklingsutskottets förslag. 

Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

"Nackalistan yrkar på följande yttrande och skrivelse och på avslag på tjänstehandlingens 

förslag angående överklagandet av länsstyrelsens beslut om tillhandahållande av allmänna 

vattentjänster. Istället yrkar Nackalistan på att länsstyrelsens förslag till beslut ska beviljas 

eftersom detta ärende endast är ett miljö- och vattenärende, i enlighet med gällande 

lagstiftning. Miljöfrågan i ärendet är det som länsstyrelsen helt riktigt uppehåller sig vid 

eftersom det enligt lagen inte gäller andra ovidkommande faktorer som detaljplaneläggning 

mm. I förslaget till överklagan anförs i tjänstehandlingen att tidsaspekten är för kort. Redan 

för 8 år sedan så överklagade en fastighetsägare till länsstyrelsen ett krav från kommunen 
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att med kort tidsintervall ordna en förbättrad reningsanordning av VA-utsläpp. Då 

anfördes det från kommunen att man inom en snar framtid skulle ordna hela områdets 

VA-situation. Detta har inte blivit verklighet. Från initierat håll inom området meddelas att 

redan på 60-talet så meddelade kommunen att man skulle ordna med kommunalt 

vatten/VA. Av det inte har blivit något av detta heller vet många av de boende som under 

många år har hört och fått liknande tidsinformation. 

I dagens läge så vill kommunen fortsätta att försämra den redan mycket kraftigt förorende 

Baggensfjärden i ytterligare 5 - 6 år, om inte längre, eftersom en detaljplan kan ta mycket 

längre tid än så. Det strider mot kommunens miljöpolicy, mot Sveriges och Nackas antagna 

klimatmål om vatten. Ar 2027 ska vatten i hav och sjöar i Nacka åtminstone inte ha ett 

sämre läge än idag. Med ytterligare utsläpp av egna Va-anläggningar så försämras 

Baggensfjärden vatten och status ytterligare trots att man från styrande politiskt håll har 

vetat om problemet i åtskilliga år och haft en lång tid på sig att åtgärda det. Alla anförda 

övriga sakskäl hör inte ihop med vattenlagen och borde ha kunnat förutses och hanterats 

på ett bättre sätt än att ytterligare ännu en gång komma och tigga om ca 6 - 10 års mer 

utsläpp av ej otillräckligt renat vatten i Baggensfjärden. 

Kunskapen om Baggensfjärdens alltmer förorenade vatten och brunnars påverkan på detta 

är inget nytt utan - GAMMAL KUNSKAP SOM BORDE HA HANTERATS FÖR 

LÄNGE SEDAN. 

Kunskapen om vattenlagen och dess särskiljande från andra faktorer som detaljplaner och 

övrig exploatering är - GAMMAL KUKNSKAP SOM FINNS OCH BORDE HA 
HANTERATS FÖR LÄNGE SEDAN. 

Det är inget annat än en skandal om detta får fortsätta i stid mot miljöhänsyn och mot 

invånarnas berättigade intresse av fullgoda VA-anläggningar genom att bevilja ytterligare 

utsträckt tid före reningsåtgärd. " 

Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson (V) och Helena Westerling (S) lät anteckna följande för sina respektive 

kommunstyrelsegrupper. 

I protokollsanteckningen instämde Sidney Holm (MP) för Miljöpartiets 

kommunstyrelsegrupp. 

"Vi ser att grunden för överklagandet till Mark och miljödomstolen är viktiga aspekter att 

ta med i tidsplaneringen för genomförandet av förnyelseplaneringen i sydöstra Boo med 

vatten-avlopp och vägar. Vi ser att det samordningsbehov, tekniska, juridiska och 

ekonomiska förutsättningar som finns är viktigt att lösa så genomförandet av vägarna och 

va anläggningarna blir korrekt utfört och med rimlig ekonomi. Med det sagt vill vi också 

understryka vikten av att processen går så fort som möjligt med tanke på alla boendes 

grundläggande behov av rent vatten." 

\ 
Ordförandes signatur Justerandes signatur Utd<agsbestyc~ 
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§ 168 KFKS 2019/204 

SOU 2019:7; Skogsbränderna sommaren 2018 
Yttrande iiver betänkande från justitiedepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över SOU 2019:7; Skogsbränderna sommaren 

2018. 

Ärendet 
Skogsbränderna i Sverige sommaren 2018 blev de mest omfattande i modern tid. Av den 

utredning som regeringen tillsatt med anledning av skogsbränderna konstateras att 

räddningstjänsten på de flesta håll i landet lyckades med att effektivt begränsa spridningen 

och släcka bränderna, men att flera aktörer agerade för långsamt i ett första skede. 

Utredningen lämnar flera rekommendationer och förslag till regeringen och andra berörda 

aktörer. Särskilt pekar utredningen på att Räddningstjänstutredningens förslag från 2018 till 

lagändringar och andra åtgärder bör genomföras. Dessutom föreslås i utredningen att 

Räddningstjänstutredningen kompletteras med författningsförslag om att ett statligt 

övertagande av ansvaret för kommunal räddningstjänst ska kunna begränsas till en viss 

räddningsinsats i stället för att som i dag gälla hela räddningstjänstverksamheten i den 

berörda kommunen eller kommunerna. Utredningen föreslår även att Myndigheten för 

samhällsskydd och beredskap ska få i uppgift att vid allvarliga olyckor självständigt kunna 

inrikta och prioritera tillgängliga förstärkningsresurser för räddningstjänst, både nationella 
och internationella. 

I yttrandet konstateras att det är positivt med en övergripande genomlysning av 

hanteringen av en allvarlig händelse, så som skogsbränderna sommaren 2018, i syfte att ta 

lärdom och skapa möjlighet att utveckla beredskapen på nationell nivå. Det är tydligt att 

räddningstjänsten behöver stå redo för större och mer komplexa situationer. Det är även 

positivt med en ökad och utvecklad samverkan mellan kommuner och att dessa är anslutna 

till en samordning och ett ledningssystem med en förmåga som avspeglar riskerna. 

För att kunna utveckla förmågan till enhetlig ledning och samverkan krävs en tydlig 

kravställning och en samordning och övervakning av överlämningspunkter i hela 

ledningskedjan. 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 29 april 2019 

1. Betänkande av 2018 års skogs brandsutredning; SOU 2019 /7 

2. Södertörns räddningstjänstförbunds yttrande den 25 mars 2019 

3. Förslag till yttrande, rev den 10 maj 2019 
\ 

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utd,agsbesty,'>h. 
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Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med juridik- och kanslienhetens förslag. 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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